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På et møte i Risør Rådhus om den nye 
samhandlingsreformen innledet Stein 
Kaasa, medlem av helseministerens 
ekspertgruppe. Kaasa er professor i pal-
liativ medisin (lindrende behandling) 
ved NTNU, seksjonsoverlege på Seksjon 
lindrende behandling, Kreftavdelingen, 
Universitetssykehuset i Trondheim St. 
Olavs Hospital og er tillegg strategidi-
rektør i Helsedirektoratet. 

Dessverre kom ikke mange av de 
inviterte, og vi som var der, ble ikke 
særlig klokere. Vi fikk se skremmende 
statistikker over aldringsutviklingen i 
befolkningen og den galopperende kost-
nadsøkningen i eldreomsorgen, statis-
tikker vi har sett før. 

Vi fikk høre at pasienter som opptar dyre 
senger i sykehusene, raskere bør til-
bakeføres til kommunene der kan de be-
handles langt rimeligere. Og vi fikk høre 
at store pengesummer skulle overføres 

for å muliggjøre reformen. Diskusjonen 
gikk livlig etter innledningen.

Men det er noe som skurrer i en gam-
mel skrott. Postoperativ behandling 
er ubetinget statens ansvar. Vi betaler 
våre sykeforsikringer gjennom skat-
tene, og disse går rett til staten. Derfor 
må slik behandling i sin helhet dekkes 
av staten. Samhandlingsreformen er en 
ansvarsfraskrivelse. 

Vi har gang på gang sett at regjeringen 
pålegger kommunene oppgaver uten 
at nødvendige midler følger med. Det 
er ingen grunn til å tro at dette endres 
denne gang. Reformen vil også føre til 
forskjellsbehandling av pasienter i rike 
og fattige kommuner.

Små kommuner vil ikke være i stand 
til å oppfylle kravene i reformen. Større 
enheter tvinger seg frem. For en tilhen-
ger av større administrative enheter er 
dette en besnærende tanke, men for at 
behandlingsenhetene skal kunne ha 
den nødvendige spesialistkompetanse, 
må innbyggertallene ligge på minst 
20.000 innbyggere. Det blir vanskelig å 
få til her i østregionen.

Samhandlingsreformen kommer, 
men enhetene bør bygges opp og drives 

av staten, ikke av kommune slik helse-
ministeren ønsker. 

Statlig drift vil vesentlig lette diskusjo-
nen om lokalisering og samarbeid mel-
lom kommunene, også over fylkesgren-
sene. Det vil gi mer attraktive enheter 
til å kunne rekruttere spesialleger, og 
det vil gi mer likeverdig behandling av 
klientene.

Vi må også få fritt valg av behand-

lingssted, på samme måte som vi har 
fritt sykehusvalg. Her er jeg langt på vei 
enig med Victor Norman i at pengene 
skal følge pasienten og gi en positiv 
konkurranse mellom behandlingsstede-
ne. Eldreomsorg er kommunens ansvar, 
men ikke sykehusdrift.

Karl Wilhelm Nilsen

Gruppeleder Risør Høyre
Leder Hovedutvalg for oppvekst 

og omsorg

Samhandling og kommuneøkonomi

På samme måte som vi har fritt sykehusvalg, må vi få fritt valg av behandlingssted, mener 
Karl Wilhelm Nilsen. Pengene skal følge pasienten og gi positiv konkurranse.

INNSPILL

Miljøvernminister Erik Solheim forlanger 
i Dagbladet at Siv Jensen svarer på om 
klimaendringene er menneskeskapte eller 
ikke. Som om hun vet svaret.

På lederplass

Dagens Næringsliv

Vett og uvett
Det er kristne som tolker Bibelen, musli-
mer som tolker Koranen, og på samme 
måte får Siv og Lars tolke sine egne poli-
tiske garantier.

Erna Solberg

Høyre-leder, VG

Hver mann sin tolkning
Jeg forstår at Erna febrilsk har prøvd å 
få et bilde av oss sammen i flere dager, 
men det er ikke bildene som avgjør, men 
politikken.

Siv Jensen

Frp-leder, Dagbladet

Bilde på sannheten

PRIORITERING 

Skolemat
foran kunnskap?
Jeg går på skole, og det vil jeg 
trolig gjøre noen år til. Men 
hvordan skolen kommer til å 
se ut mens jeg går der, vil tiden 
vise. Alt er avhengig av hvilke 
partier som får makten. Enten 
blir det «gratis» skolemat, eller 
så blir det kunnskap. Men hva 
er viktigst? 

Hvorfor er gratis skolemat 
så bra? Hvorfor er kunnskap 
viktigere enn gratis skolemat? 
Gratis skolemat, er den virke-
lig så gratis? To milliarder i 
året virker ikke gratis, for det 
er prisen. Man vil altså bytte 
ut nistepakketradisjonen mot 
skolemat for to milliarder kro-
ner.

Mange land har statsfinan-
siert skolemat. Men vi kan i 
det minste si at vi har en tradi-
sjon få land tar vare på. Denne 
tradisjonen kan vi være stolte 
av. Den handler rett og slett 
om å holde seg strukturert og å 
klare å ta ansvar for seg selv og 
familien.

Kunnskap – et vakkert ord 
som inneholder mer enn jeg 
noen gang kommer til å forstå. 

Kunnskap er det som har 
bygget opp Norge til det landet 
det er i dag. Kunnskap har gitt 
oss sjansen til å utvikle oss til 
det nivået vi er på nå. Men hva 
blir konklusjonen? 

Skal vi gi en student et mål-
tid og mette han for dagen, 
eller skal vi gi personen kunn-
skap og lære han å ta ansvar?  

Kjetil Nyjordet

Leder Grimstad Venstre

RUNDKJØRING

Politiets
sparekniv
Nylig kjørte jeg bak en av po-
litiets biler fra Harebakken til 
Barbu, strake veien gjennom 
fem rundkjøringer og et lys-
kryss. Sjåføren av politibilen 
varslet konsekvent andre tra-
fikanter om ønsket å forlate 
rundkjøringen med ett enkelt 
blink. Jeg har full forståelse for 
at det nå må spares i politiet, 
men jeg tror ikke redusert bruk 
av blinklys vil gi mer politi i 
gatene.

Jeg tok sertifikatet for bil for 
snart femti år siden. Den gang 
gjaldt den såkalte BBS-regelen. 
Blinke, bremse og svinge i den 
rekkefølgen, når man tok av fra 
en vei. Den gangen var det kun 
én rundkjøring i Norge, nem-
lig Sinsenkrysset, der det noen 
år var vikeplikt for trafikk fra 
høyre i rundkjøringen. Myn-
dighetene så heldigvis galska-
pen i dette og endret det.

Uansett, når man tar av fra 
rundkjøring eller vei skal man 
i god tid varsle endring. God 
tid er relativt, men å begynne 
å blinke med en gang man er 
i ferd med å passere nest siste 
utkjøring før man selv skal ut, 
bør være greit for de fleste.

En annen ting jeg lærte den 
gang, var å blinke uansett om 
det var annen trafikk eller 
ikke. Da blir det å bruke blink-
lys en innebygd refleks, ikke en 
tankestyrt handling. God tur 
med fornuftig bruk av blinklys 
til alle, inkludert politiet!

Per-Erik Odden

Saltrød  

FROLAND

Bevaring av
Kilandsfallene
Vi har et fantastisk flott frilufts-
område i og langs Nidelva ved 
Kilandsfallene i Froland. Tur-
folk og padlere har mange gan-
ger vist hvor unikt og fint om-
rådet er, men dessverre er også 
andre interessert i området. 

Arendals Fossekompani vil 
utnytte kraften i fallene og 
bygge ut området. Elva vil bli 
ødelagt, både for elvepadlere 
og turfolk og som naturperle.

Fossekompaniet fikk i 2003 
avslag på søknaden om utbyg-
ging i Olje- og energideparte-
mentet, men klaget avgjørelsen 
inn for Kongen i statsråd. År 
har gått, men saken har ikke 
blitt avgjort. 

På spørsmål fra Venstres 
Gunnar Kvassheim i mai 2007, 
svarte daværende statsråd Odd 
Roger Enoksen dette: «Ved 
Olje- og energidepartementets 
vedtak av 30. september 2003 
ble søknaden om konsesjon 
for utbygging av Kilandsfoss 
kraftverk avslått. 

Arendals Fossekompani ASA 
har påklaget departementets 
vedtak til Kongen i statsråd. 
Klagesaken har vært på høring, 
og er nå til sluttbehandling 
i departementet. Som ledd i 
klagebehandlingen skal jeg i 
nærmeste fremtid ha møter 
med de berørte kommuner og 
Den Norske Turistforening. 

Etter at disse møtene er 
holdt, tar departementet sikte 
på å legge fram en tilråding 
slik at det kan fattes vedtak i 
klagesaken.»

Det er det siste vi har hørt 
fra departementet. Hva er det 
som gjør at en såkalt rødgrønn 
regjering blir så handlingslam-
met at de venter i flere år og 
over et stortingsvalg, før de tør 
å ta en avgjørelse?

En stemme til Venstre i 
Aust-Agder vil sikre at en en-
delig avgjørelse i denne saken 
blir tatt før det går enda lengre 
tid, og at avgjørelsen vil være å 
beholde dette padleeldoradoet 
og friluftsområdet for fremti-
den. 

Å ødelegge det siste frie fal-
let i Nidelva, gir ikke mer enn 
tre prosent av det samlede po-
tensialet i hele elva. Det er det 
ikke verdt.

Øystein Haga

Line Mørch

Venstre

AGDERPOSTENS LEDER

Sannheten er at
havet stiger
Agderpostens leder 03.09 
hevder at havet ikke stiger. 
Hadde dette 
vært rett, 
hadde vi 
ikke hatt et 
globalt, men-
neskeskapt 
klimaproblem. 
Havet kan 
nemlig bare 
stige dersom 
jordens tem-
peratur øker. 

Dessverre 
viser tide-
vannsmålinger 
at det globale 
havnivået steg 

med rundt 17 cm i forrige år-
hundre. 

Mellom januar 1993 og april 
2009 viser satellittmålinger at 
den årlige havstigningen var 
rundt det doble, vel tre milli-
meter per år. Dette er ubestrid-
te målinger av den utviklingen 
som observeres. 

Havstigningen er åpenbar i 
figuren som viser den entydige 
trenden i målingene. 

Agderpostens leder må 
gjerne diskutere graden av 
alvor knyttet til fremtidig, 
menneskeskapt klimaendring. 
Men å benekte fakta og klare 
observasjoner er og forblir et 
blindspor. Gult kort til Agder-
postens leder for total mangel 
på faktasjekk.

Helge Drange

Professor 
Eystein Jansen

Professor
Bjerknessenteret og Universitetet i 

Bergen
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